
       

Verslag bijeenkomst Op weg naar een aardgasvrij Vijfhuizen 

7 november 2023, Dorpshuis D ’Oude Waterwolf 

 

Welkom en kennismaking 

De bijeenkomst start met een welkomstwoord van Henk Looijen.  Als eerste worden de 

organisatoren van deze avond voorgesteld. Dit zijn leden van de werkgroep Duurzaamheid 

van de Vereniging Dorp Vijfhuizen en medewerkers van de gemeente Haarlemmermeer. 

Namens de werkgroep Duurzaamheid zijn dat Roel van Unen, Alisas Schreur en Henk van 

Looijen. De gemeente Haarlemmermeer wordt vertegenwoordigd door Anne-Marie 

Terheggen en Wouter Huver. 

Aanleiding  

Roel van Unen legt uit wat de reden van de werkgroep Duurzaamheid om een deze 

bijeenkomst over aardgasvrij Vijfhuizen te organiseren. De werkgroep heeft de ambitie om 

Vijfhuizen een duurzame woonomgeving te laten zijn. Dat wil zeggen een fijn leefklimaat 

waarbij er geen roofbouw op de aarde wordt gepleegd. Verder denken wij dat een “Goed 

voorbeeld goed doet volgen” en dat we een vliegwieleffect hopen te bereiken vanuit 

bestaande individuele initiatieven. Ook is het zo dat we Samen sta sterk staan zodat we 

gezamenlijk dingen kunnen oppakken. En we vinden het belangrijk dat iedereen mee kan 

doen, om onze ambitie om aardgasvrij voor iedereen bereikbaar te maken. 

Anne-Marie Terheggen gaat daarna in waarom de gemeente samen met de werkgroep aan 

de slag wil om Vijfhuizen aardgas vrij te maken. In Warmtevisie staat de wijk Stellinghof 

aangewezen voor een wijkaanpak.  Naar aanleiding van het gesprek met werkgroep willen 

we kijken of we deze ambitie kunnen verbreden. Hoe krijgen we het hele dorp in beweging? 

Daar is een brede vertegenwoordiging van het dorp voor nodig en daarom hebben wij samen 

met de werkgroep jullie geënthousiasmeerd om vanavond met elkaar na te denken over de 

vorm waarin we dit het beste kunnen doen. Wat doen we als wijk aan verduurzaming, en wat 

kunnen we doen om van het aardgas af te gaan?   

 

Informatie over aardgasvrij en inspiratie uit andere dorpen en/of wijken 

Korte kennismaking 

Op basis van soort woning (vooroorlogs, na oorlogs, jaren 1990-2018 of buitengebied),  

worden de aanwezigen gevraagd zich bij dat groep aan te sluiten en nader met elkaar kennis 

te maken.  In de groep ontstaan spontaan gesprekken over wat ze al gedaan hebben aan hun 



woning om energie te besparen, waar ze tegen aan lopen zowel (bouw)technisch als 

financieel. Ook wordt er gesproken over wat bijvoorbeeld buren in vergelijkbare woningen al 

hebben gedaan. 

Wouter Huver geeft als vervolg een beknopte uitleg over het Klimaatakkoord en wat de 

opgave van de gemeente hierin is.   In 2050 CO2-neutraal, energie besparen, groene energie 

opwekken, en alle gebouwen van het aardgas af. De gemeente heeft haar opgave verwoord 

in de Warmtevisie, belangrijke punten hierin zijn, het moet haalbaar, betaalbaar en 

toegankelijk zijn en er moet draagvlak zijn de bewoners. Verder zijn er in de Warmtevisie 

voorkeurs richtingen aangeven per wijk. Voor Vijfhuizen is dit volledig elektrisch. Het gaat 

om een voorkeursrichting en dat wil niet zeggen dat dit de enige oplossing is. De gemeente 

wil in samenwerking met de bewoners tot de wijkplannen opstellen. Ook verstrekt de 

gemeente kennis met behulp van het energieloket, de energiebank en verstrekt informatie 

duurzame oplossingsmogelijkheden. 

Het verhaal van Wouter leidt tot discussie in de zaal. Zo zijn er vragen over wat er dan wel in 

zo’n wijkplan moet komen te staan, wat de status is van het wijkplan, wat kunnen we ermee 

en wat moeten we ermee en waaraan het moet voldoen. Ook zijn er vragen over hoe de 

gemeente met zo’n door de bewoners opgesteld wijkplan omgaat.  Duidelijk wordt wel dat 

samenwerken met de gemeente van groot belang is om het wijkplan te zijner tijd  

goedgekeurd te krijgen door de gemeenteraad. Meer informatie over de warmtevisie is te 

vinden op de website: Aardgasvrij verwarmen | Gemeente Haarlemmermeer 

(haarlemmermeergemeente.nl) 

Ter afronding voor pauze en ter inspiratie na de pauze, worden twee filmpjes getoond over 

de ontwikkeling van duurzame wijken. Eén in Haarlem, het Ramplaankwartier, en één in 

Rijssenhout. 

 

Pauze 

 

Samen aan de slag 

Na de pauze is er, aan de hand van de stappen op weg naar aardgasvrij wonen, in drie 

groepjes aan de slag met het noteren van zaken die bij ons opkomen over stappen die gezet 

moeten worden. Het is de bedoeling dat wat we de genoemde items in later te vormen 

groepjes verder uitwerken en voorbereiden voor een volgend overleg. De uitkomsten van 

deze brainstorm zijn als bijlage bij dit verslag gevoegd.  

Elke groepje geeft een beknopte samenvatting van wat er uit deze inventarisatie is gekomen.  

De opbrengst is uitgewerkt en ook in de bijlagen toegevoegd.  

  

https://www2.haarlemmermeergemeente.nl/nieuwe-energie/aardgasvrij-verwarmen
https://www2.haarlemmermeergemeente.nl/nieuwe-energie/aardgasvrij-verwarmen


Afronding 

Henk probeert zo goed mogelijk alle input en reacties daarop samen te vatten. Twee 

belangrijke punten moeten zeker verder opgepakt worden, de communicatie rond dit 

onderwerp naar alle dorpsgenoten. Hoe krijgen we iedereen mee en hoe maken we 

duidelijke wat het is en ook wat het niet is.  Ook het betrekken van de bedrijven(terreinen) 

bij de verdere uitwerking is van belang. 

Vraag aan alle deelnemers is wie er doe er mee met de verdere stappen. Het verzoek om is 

dan je naam en mailadres achter te laten. 

Als laatste bedankt Henk iedereen voor haar/zijn aanwezigheid en de input. En geeft aan dat 

in klein comité wordt gekeken hoe en wanneer we verder gaan met de uitwerking van de 

ingebrachte punten.  


